
Jednání Komise životního prostředí dne 8.4.2024  

Přítomni:  S. Vyšín,  Ing. J. Doležal,  D. Štainochr, L. Komárek, M. Malina, H. Francová,                        

A. Čermáková, D. Pisingerová, online : R. Schiller 

    

 Akce Ukliďme Chabry – 13. 4. 2024 – sraz účastníků 8,30 – 9,30 před ÚMČ. Výdej pytlů, 

pracovních rukavic, pití,  drobného občerstvení.  Lokality, které je třeba uklidit,  sdělí M. 

Buryška. Vlastní iniciativě se meze nekladou. Po skončení bude ÚMČ informován o místech 

úklidu.  P. Mlynárová si pomůcky vyzvedne v předstihu, oddíl Skautů bude uklízet již      10. 

-11. 4. Zástupce dobrovolníků, kteří budou uklízet v areálu kostela, si vyzvedl ochranné 

pomůcky také již dnes dopoledne. Pytle s odpadem zanechají účastníci úklidu  na kraji 

pozemků u komunikací, pracovníci úklidu MČ následující pracovní dny odpad svezou. Tip 

na černé skládky a možný úklid na území Dolních Chaber: pokračování ulice V Kratinách 

(Beranovka), křoví okolo ulice K Draháni /není ale v majetku MČ – patří MČ Praha 8/, 

parkoviště u výjezdu z lokality NCH, cesta od Triocampu ke Zdibům,  okolí trafostanice ve 

Dvorní, stráň Obslužná ….návrh p. Komárka – co bylo uklizeno zakreslit do mapy.                                                         

 Informování  obyvatel  Dolní Chaber o plánovaných akcích,  sociální sítě, Zpravodaj – včas 

zveřejňovat akce – někdy je zveřejněno pozdě, Zpravodaj je v některých částech Chaber 

roznesen později a je možné, že avizované akce již proběhly. 

 Řeší MČ světelný smog od AAA – oblast Nových Chaber? Existuje vyhláška?   P. Komárek 

navrhuje znovu vstoupit do jednání s firmou AAA. 

 Ing. Doležal - čistota vody v rybnících a vodních tocích na území Dolních Chaber, kdo řeší? 

Lesy hl.m.Prahy – správa vodních toků, odbor živ. prostředí MHMP, svěřená správa – měli 

by udržovat a pravidelně čistit. Odebírají se vzorky, několikrát se prováděl kamerový 

průzkum (PVK), zda-li není nelegálně napojena kanalizace. 

 Ing. Doležal – doporučení řešit stávající stav koryta Draháňského potoka v oblasti 

Draháňské rokle, cesta není schůdná pro kočárky, je náročná i pro pěší a projíždějící 

cyklisty.  Bylo by možné vybudování dřevěné lávky? Draháňská rokle spadá do správy Lesů 

hl.m.Prahy – území Praha 8. P. Vyšín – bylo již v minulosti řešeno formou dotazu s ÚMČ 

Praha 8, na jejímž katastru úsek leží. Bude osloven p.  radní Slabihoudek,  či zástupce 

příslušného odboru Prahy 8, zda se plánuje revitalizace či umístění lávek podél toku 

potoka. 

 P. Komárek - zachování původních stromů u kraje cyklostezky v NCH  – vítězný návrh 

uvažovaného sportoviště – návrh je rozhodně nekácet, zachovat, nyní porost vytváří 

příjemnou (nejen) vizuální stěnu. S. Vyšín – s kácením se nepočítá, max. ozdravné řezy. 

Zeleň je v těchto místech i ve vizualizaci návrhu hřiště. 

 P. Komárek – dopravní situace v NCH – balisety – ulice K Beranovu – nesmyslné řešení, pro 

obyvatele, nutnost objíždět celou lokalitu přes „západní připojení“, okolo Bauhausu, kde je 

světelná křižovatka, velký provoz, zdržení.  Toto řešení bylo ale podmínkou pro územní 

řízení  - pro povolení další etapy výstavby BD, developer to dostal jako podmínku. 

Záležitost je třeba řešit s odborem územního plánování Prahy 8, ÚMČ Praha – Dolní Chabry 

toto nevyřeší. P. Vyšín – investor NCH podal na ÚMČ P8 žádost o vydání stavebního 

povolení na zřízení vyvýšeného ostrůvku, který umožní přejezd složkám IZS a průjezd 



cyklistům. Stávající balisety budou odstraněny. V tuto chvíli probíhá řízení, datum realizace 

ostrůvku je zatím neznámé.  

 Ing. Doležal – výskyt vzrostlých stromů - pajasanů v ulici V Americe. Je možnost pokácet? 

Na likvidaci jsou dle p. Čermákové i dotační programy. Nutno zjistit, zda se skutečně jedná 

o pajasany. Mezi členy komise nebyla shoda pro kácení (vzhledem ke stáří a kvalitě 

stromů). 

 P. Komárek – uschlé stromy v NCH, budou vysazeny nějaké další z dotačních peněz?                          

P.  Pisingerová: nyní proběhlo posouzení odbornou firmou a cenový odhad výsadby nových 

stromů za uschlé. Bude provedeno v nejbližších dnech.  Byl zmíněn návrh oslovit sdružení 

„Sázíme stromy“, zda-li je  možnost další výsadby, za jakých podmínek -   nejen v lokalitě 

NCH, ale i v dalších místech MČ. Budou vytipovány pozemky bez sítí, kde je možné zasadit 

stromy,  pozemky se sítěmi pro jiný druh výsadby. 

 P.  Komárek – v jaké fázi je stavební řízení výstavby Datového centra? P. Vyšín: v zimě  

podána na ÚMČ Praha 8 žádost o zahájení územního řízení, dosud nebylo vydáno 

rozhodnutí, na ÚMČ Praha – Dolní Chabry nic nedorazilo a vše zatím „leží na stole“  Prahy 8 

– odbor výstavby,  dle tvrzení investora -  cca 2026,  zatím nejsou nové informace, probíhají 

jednání (mimo jiné  energetických opatření a distribuce tepla např. do ZŠ Spořická) 

 P.  Štajnochr – parkování kamionu „v zálivu komunikace“ Ústecká směrem do centra, 

nepořádek v okolí. Komunikace je ve správě TSK, není možné instalovat odpadkový koš, 

který by byl obsluhován pracovníky ÚMČ. Úklid Ústecké  provádí firma TSK, není problém 

napsat podnět k úklidu na web. stránky a upozornit na nepořádek, věc je relativně brzy 

vyřešena, nyní se již tak děje. Ohledně úklidu je nejlepší podávat podněty přes portál TSK 

„hlášení poruch a závad“  https://zavady.tsk-praha.cz/ 

 

 

Termín následujícího zasedání : 19. 6. 2024, 16,30. 

 

V Praze dne 10. 4. 2024 

Zapsala:  D. Pisingerová 

Ověřil: Ing. J. Doležal 

 


